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VVD Eerste termijn kadernota 2022 
 
 
“De laatste loodjes”  
 
 
Tot ons genoegen constateren wij dat deze kadernota aanzienlijk minder 
pagina’s omvat dan voorgaande jaren. De VVD heeft hier ook 
meermalen aandacht voor gevraagd en we zijn blij dat dit een stap in de 
goede richting is. Wij danken dan ook het college en de ambtenaren voor 
deze kadernota en het vele werk dat hiermee gepaard gaat. 
 
De zittingsperiode van het college loopt ten einde. Dit is dan ook de 
laatste kadernota van het huidige college. Het coalitieprogramma is 
grotendeels uitgevoerd en daarmee staan er ook niet veel nieuwe grote 
projecten op stapel. Dat zie je ook aan deze kadernota en dat is 
misschien ook wel een van de redenen dat deze kadernota wat kleiner 
van omvang is. De taken zijn bijna volbracht. 
 
Belangrijk vinden wij op te merken dat het college er tot nu toe 
grotendeels wel in is geslaagd om verenigingen te sparen in deze 
periode. Dat ondanks de druk die er ieder jaar weer op de begroting 
staat. De enorme druk die steeds weer toeneemt op onze begroting komt 
voornamelijk door het sociale domein. Ook de VVD beseft dat dit komt 
door overheveling van het Rijk en dat dit op het bordje van de gemeente 
terecht komt buiten schuld van het college. Wij hebben dan ook zeker 
alle begrip en ook respect voor de stappen die het college in dit kader 
zet. De druk opvoeren door lobbywerk op diverse vlakken richting Den 
Haag staat goed op de agenda van het college en de verantwoordelijk 
wethouder en hiervoor verdient u een pluim voor uw inspanning. 
  



2 
V2.0 

Sociaal domein. 
 
 
De VVD hoopt dat een nieuw kabinet waar nu aan gewerkt wordt ook 
deze scheve verdeling van taken en daarmee gepaard gaande financiële 
behoeften herkend en erkend. Het is noodzakelijk dat de regering hier 
een andere verdeling van gelden voor gaat maken en gemeenten 
financieel tegemoet gaat komen of liever nog financieel totaal 
compenseert. Zo niet, zal het moeilijk worden voor alle gemeenten om 
opgebouwde voorzieningen op een fatsoenlijke manier in stand te 
houden. Anders wordt het misschien wel noodzakelijk om toch te gaan 
snijden in het sociale domein daar waar het zelfs wettelijke taken zijn als 
die niet meer kunnen worden uitgevoerd door gebrek aan gelden. 
Daarom vindt de VVD dat die lobby richting Den Haag zeker door moet 
gaan in diverse gremia zoals ook in de VNG en dat hier misschien nog 
wel een stapje bij bovenop moet. Wij vinden dat er collectief continu actie 
nodig is om de regering te dwingen een eerlijke financiële vergoeding uit 
te keren voor zaken waarvan zij vindt dat dit een wettelijke uitvoering 
door gemeenten moet zijn. Met andere woorden; Boter bij de vis, of we 
kunnen het niet meer doen. 
 
 
De VVD vindt nog steeds een vangnet belangrijker dan een hangmat. 
Als we kijken naar de kosten m.b.t. bewind voering van 
bijstandsgerechtigden maken wij ons zorgen over deze ontwikkeling. 
 
 

1) Kunt u aangeven of deze kosten ook te maken hebben met de 
Coronacrisis en dit dus een tijdelijke uitzondering is of zijn deze 
kosten structureel? 
 

2) Kunt u iets meer zeggen over de ontwikkeling van tegenprestaties 
voor een sociale uitkering. Komen hier meer mogelijkheden voor 
en werken mensen hier ook aan mee? Of levert dit problemen op 
bij de uitvoering? 
 

3) Wij zien dat er een besparing zal worden doorgevoerd op 
abonnementen van bijna 50%. Hoe kan dit zo ineens Komen hier 
geen zaken in de knel of hebben we hier altijd teveel of overbodige 
dingen gedaan? 
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4) De versterking van OZJT met 27000 staat aangegeven voor 2 jaar. 
Het is echter nu al totaal in de begroting opgenomen. Zou dat niet 
voor komend jaar de helft moeten zijn? 
 

5) Er is nog steeds geen overeenkomst voor 1 jongereninloop. 
Wanneer wordt dit nu gerealiseerd. Dit duurt naar onze mening 
veel te lang en hier moet nu in worden doorgepakt. Of schuift u dit 
door naar een volgend college?  

 
 

6) Bij de vorige begroting heeft u aangegeven het vrijwilligerswerk 
aantrekkelijker te maken. Kunt hier een update over geven hoe dit 
gerealiseerd is en wat de effecten hier van zijn. Heeft dit uitgepakt 
zoals u zich dat voorstelde? 
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Programma Ruimte 
 
 

7) Wij zien dat er in het kader van het gemeentelijk rioleringsplan u 
200.000, - kan laten vrijvallen in verband met lagere rentekosten. 
Dit is voorgaande jaren ook al gedaan. Ons is niet duidelijk of dit 
alleen voor komend begrotingsjaar geld of ook voor komende 
jaren. Kunt u dit verduidelijken? 

 
 
De gemeente Twenterand heeft de zorgplicht voor de inzameling van 
huishoudelijk afval en heeft de ambitie om in 2025  30 kg restafval per 
inwoner per jaar te behalen. Onze inzet is om ook in de kernen 
Vroomshoop, Westerhaar en /Den Ham per kern 4 ondergrondse 
verzamelcontainers te realiseren. Daarnaast willen we ondergrondse 
restcontainers in combinatie met glascontainers plaatsen in Geerdijk en 
de Pollen. 
 
 

8) Is de ondergrondse container extra of in plaats van de normale 
afvalinzameling? Lezen wij dit goed; 4 containers per kern? Dus 4 
voor Den Ham enz.? Vriezenveen is niet genoemd, waarom niet? 

 
9) Er is in 2023 geen geld meer voor het duurzaamheidsfonds. Eerder 

in het programma zou dit fonds ook gebruikt worden voor subsidie 
voor zonnepanelen, warmtepompen, groen gas, enz. Hierbij werd 
niet de melding gemaakt dat het fonds dan niet voldoende 
middelen meer heeft. En waar komt dan de input voor het fonds 
vandaan? Zijn dit gelden van het Rijk? 

 
10) De opbrengsten van het zonnepark Oosterweilanden zouden 

gebruikt worden voor de burger middels het duurzaamheidsfonds. 
Straks gaat echter een groot deel naar het zwembad, namelijk 
200.000, - per jaar. Tevens gaat straks 100.000, - naar een 
medewerker milieutaken en uitvoeringskosten. Kunt u nog eens 
duidelijk specificeren welk bedrag de komende jaren van het 
zonnepark in het duurzaamheidsfonds terecht komt? 
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11) Wat betreft veiligheid staan er cijfers over het aantal inbraken 

en diefstallen. Wij missen hier cijfers over drugsgebruik en 
bijbehorende criminaliteit en/of overlast. Kunt u hier cijfers over 
specificeren. Hoe wordt het drugsgebruik tegen gegaan en is dit 
beleid succesvol. Wij kunnen ons voorstellen dat dit van invloed is 
op de begroting. Kunt u hier cijfers over geven? 
 

12) We hebben de laatste tijd de nodige investeringen gedaan in 
het kader van veiligheid in Vroomshoop. Toch blijkt dat er nog 
steeds veel overlast is. Bewoners geven hierbij aan dat het toch 
steeds gaat om hetzelfde groepje overlast gevende jongeren die 
bekend zijn. De investeringen hebben niet geholpen maar zijn wel 
ten koste van onze begroting gegaan. Wat gaat u hier nu concreet 
aan doen om deze jongeren hiervoor aan te houden, te beboeten, 
op laten draaien voor schade of de ouders ter verantwoording 
roepen? 

 
13) De VVD is voorstander van bouwen, bouwen, bouwen en we 

hebben hier meermalen aandacht voor gevraagd. Volgens de 
provincie kunnen we zowel binenplans als buitenplans bouwen en 
zijn woningcontingenten allang afgeschaft. Het staat of valt nu met 
een goed onderbouwd plan voor woningen. Hoe ver bent u 
hiermee en wat zijn de concrete bouwplannen voor met name 
Vriezenveen in de sociale sector? 
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Programma Economie 
 
 
De VVD maakt zich zorgen om de onrust die bij bewoners is ontstaan in 
het kader van de RES en de voorgenomen plaatsing van windmolens. 
Wij vinden dat we hier stelling tegen moeten nemen en niet moeten 
opteren voor mogelijke windmolens. Temporisatie is in dit kader 
gewenst. Het in gesprek gaan van gemeente met bewoners van deze 
gebieden is noodzakelijk en neemt naar onze mening niet voldoende de 
onrust weg. Wij realiseren ons dat die discussie op een ander moment 
plaatsvindt maar ook dat zal consequenties hebben voor onze begroting 
en zullen we rekening mee moeten houden.  
 
 

14) Het economische klimaat in onze gemeente is van groot 
belang en dient verder ontwikkeld te worden. Daar ligt ook een 
taak voor de gemeentelijke overheid. De gesprekken die gaan in 
het kader van de centrumontwikkeling Vriezenveen zijn tot nu toe 
niet onverdeeld succesvol. Hoe staat het met de ontwikkeling van 
de plannen en wat wordt voor deze centrumontwikkelingen 
gereserveerd op de begroting? 
 
 

15) Hoe staat het met de realisatie van het aangekondigde 
ondernemersfonds en zijn hier al kaders voor waar dit dan voor 
zou moeten dienen. Kan dit fonds ook ingezet worden voor de 
centrumplannen? 

 
 
Programma Fundament 
 
De plannen voor verbouw en aanpassing van het gemeentehuis en de 
noodzaak daarvan kan de VVD onderschrijven. Wij hebben echter onze 
bedenkingen geuit over de hoogte van het bedrag en de niet 
inzichtelijkheid van waar dat dan voor nodig is. Een verdere specificatie 
op onderdelen is van essentieel belang. Dat ontbreekt. Ook hebben wij 
begrip getoond voor uitbreiding van het ambtelijk apparaat. We moeten 
als gemeente onze taken goed en zorgvuldig kunnen uitvoeren. De VVD 
heeft hier dan instemmend op gereageerd. 
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Meerjarenbegroting  
 
Voor de langere termijn zal het steeds moeilijker worden om de 
meerjarenbegroting sluitend te krijgen. Wanneer er niet meer middelen 
vanuit het gemeente fonds richting gemeenten gaat moeten er moeilijke 
keuzes gemaakt worden. De VVD heeft diverse opties voor genoemd in 
voorgaande begrotingen en die staan nog steeds. Het huidige college zal 
deze opties niet overnemen en dit zal dan ook het verschil gaan maken 
in de verschillende verkiezingsprogramma’s die er na de vakantie zullen 
komen voor de volgende gemeenteraadsverkiezingen in maart 2022. 
Dan zullen ook zaken worden geëvalueerd en al of niet in programma’s 
terug komen. Hierbij denken we dan bijvoorbeeld aan  het 
echtscheidingsloket, het innovatiefonds soc. domein en de 
kernbudgetten. 
 
 
 
Tot slot  
 
 
De kadernota voor komend jaar vinden wij nu dus minder spannend dan 
de langere termijn plannen die de verschillende partijen van elkaar gaan 
onderscheiden. Het is dan ook van groot belang hoe de nieuwe coalitie 
er uit gaat zien en de volgend periode vorm gaat geven. 
 

 
 
 
 

VVD Twenterand. 


